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Dagsorden og referat: 

1. Velkommen til nye udvalgsmedlemmer 
Præsentationsrunde og velkommen til Margit, Carsten og Michael. 
Der spørges til om udvalget kan få tilsendt årshjulet for emner til uddannelsesudvalgsmøderne og også 
kommissoriet. Administrationen kontaktes vedr. dette. 

 
2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
Referatet blev godkendt. 

 
3. Meddelelser fra formandskabet 
Anne: Der var lidt uklarheder mht. det fælles uddannelsesudvalgsmøde i Herning. Ellers var der ingen 
meddelelser fra formandskabet. Formand Henriette Bech Jørgensen er stoppet i udvalget. 

 
4. Valg af ny formand 
Conny blev valgt som formand og Anne fortsætter som næstformand. 

 
5. Sager til behandling 

i. Aktuelle emner: 
 

1. Uddannelsesberetning (UB) 
Lene F fortæller om processen med udarbejdelse af UB og aktivitetsplan og viser oversigt med de vigtigste 
pointer. Der tales om frafald og små klasser samt at der er stor forskel på at være studerende, der kommer 
direkte fra en gymnasial uddannelse og til at være studerende med mange års erfaring fra 
arbejdsmarkedet. 
 
 

2. Uddannelsens kompetenceprofil og videngrundlag 
Uddannelsens valgte videnfelter er de samme som uddannelsens fagområder fra studieordningen: 



 
 

• Naturvidenskab 

• Samarbejde og kommunikation 

• Fødevareproduktion 

• Fødevaresikkerhed- og kvalitet 

• Innovation og produktudvikling 
 
Til disse videnfelter er der arbejdet med status mht. til kompetencer i Pro-teamet, analyse og konklusion 
mht. kompetencer og derefter iværksat en plan for ekstra videnaktiviteter. Der er bl.a. behov for forøgelse 
af viden indenfor mikrobiologi, intern audit og indenfor mejeriområdet. 
 
For intern audit blev der snakket om muligheden for at underviseren kunne få lov til af følge en intern audit 
hos en virksomhed. 
 

3. Evalueringer siden sidst 
Der er foretaget en slutevaluering i foråret 2023 og det er PRO-studerende på 2. semester, der har besvaret 
denne. Studieintensiteten er gennemsnitlig 42,9 timer/uge. Der er bemærkninger til noget af 
undervisningsmaterialet og til virksomhedsbesøg. Der har været dialog med de studerende efterfølgende 
og der har været forventningsafstemning mht. virksomhedsbesøg. 
 
Udvalget kommenterer at der også kan forventningsafstemmes med virksomhederne før et besøg, så 
planen kan gøres mere klar for de studerende. Studerende på 3. semester fortæller, at der har været god 
sammenhæng og overgang ml. undervisning og virksomhedsbesøg. 
 
Der spørges til titlen på en ny lærebog og den er: ”Funktionelle ingredienser i fødevarer” af Gunhild 
Brynning (Akademisk Forlag). 
 
 

4. Rekruttering og optag 
Der er 10 studerende på 3. semester og de skal i praktik til januar. 
Der er optaget 9 studerende på 1. semester, 1 mødte slet ikke op og 1 studerende er blevet udmeldt pga. 
længerevarende sygdom. 
Der udbydes og afholdes faglige lektioner og brobygning for ungdomsuddannelserne i området. 
 
UCL har planer om at samle procesteknologuddannelsen fra studiestart 2024, så uddannelsen kun udbydes 
i Vejle. Kan det have konsekvenser for uddannelsen som helhed? 
 
Udvalget kommenterer er der er mange lignende fødevareuddannelser, der kan være en trussel for 
procesteknologuddannelsen. Det er vigtigt, at karrierevejen tydeliggøres efter en EUD. Der bliver uddannet 
en del mejerister og procesteknologuddannelsen er også relevant for dem. 
 
 
 

5. Pædagogisk tilgang 
På procesteknologuddannelsen på EAMV er der en anerkendende pædagogisk tilgang til de studerende. 
Der er nærvær, tætte relationer, da klasserne er små og man lærer hurtigt hinanden at kende. Der tages 
udgangspunkt i de studerendes forskellige forudsætninger og forskelligheder udnyttes positivt. Der er stor 
praksisinddragelse i form af bl.a. virksomhedsbesøg, projektsamarbejde og inddragelse af faglige 
specialister i undervisningen. 
 



 
 
 
 

6. Opfølgning fra mødet d. 08.05.23 om beskrivelse af jobprofiler for procesteknologer 
Folderen med jobprofilerne bliver delt ud og Lene F fortæller om processen med udarbejdelsen. Udvalget 
påpeger et par ting mht. opsætningen. Kunne folderen blive til et postkort, hvor kun overskrifterne på 
profilerne står? 
 
Udvalget udtrykker problematikken ved titlen ”procesteknolog”. Hvilke processer er det og hvad arbejder 
man med? Det er svært at vurdere ud fra denne titel. Udvalget vil gerne hjælpe med at videreformidle 
folderen, når den endelige udgave er færdig. 
 
Hvis udvalget efterfølgende finder fejl eller har tilføjelser til profilbeskrivelserne, må de meget gerne sendes 
til LFO@eamv.dk. 
 
 

7. Orientering fra EAMV og uddannelsen 
Lene F:  
PRO fra EAMV var repræsenteret ved MakerFest på AU i Herning i uge 37. MakerFesten er et arrangement 
over 2 dage, hvor uddannelsesinstitutioner og virksomheder viser, hvad der arbejdes med/skabes indenfor 
kreativitet, design, teknologi og innovation. PRO havde en stand, hvor der blev produceret alginatkugler og 
udført smagstest af chokolade og vekao. Der var desværre ikke så stor opbakning fra områdets folkeskoler 
og ungdomsuddannelser. 
EAMV Holstebro havde besøg af alle 3. års HHX- og HTX-elever i 2 dage i uge 40. HTX-eleverne besøgte 
procesteknolog-, laborant-, produktionsteknolog- og byggekoordinatoruddannelserne på skift. I 
proceslokalerne blev der arbejdet med analyse og smagstest på farsbrød med varierende indhold af 
kartoffelprotein. Formen af arrangementet skal gentænkes og evt. skal tilbud om faglige lektioner styrkes i 
stedet for. 
Der er ingen tilmeldte til PRO i uge 43, hvor der er studiepraktik. 
Der afholdes HF-projektdag d. 8. november, hvor HF-elever har tilbud om at komme på EAMV og opleve 
vores uddannelser. 
I uge 6 får EAMV besøg af 120 1. års HF-elever i forbindelse med et projektforløb de har om fremtidens 
fødevarer. 

 
  
 
8. Orientering fra udvalgsmedlemmerne 

Lise Lotte orienterer om brug af bælgfrugter i produktionskøkkenerne som giver et godt CO2-regnskab, men 
ikke giver besparelser. 

 
 

9. Næste møde 
De næste møder er: 
22.05.24 kl. 15-17 
09.10.24 kl. 15-17 
 
Der spørges til dato for det årlige fællesmøde i Herning. 
 
 

10. Evt. 
Der var intet til dette punkt. 
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